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Πόσα ξόδεψαν οι υποψήφιοι στίδ εκλογέδ του Ιουνίου

Για μια Θέση στη... Βουλή
Η ΕΝΤΥΠΩΣΗ που είχε 

αποκομίσει το Πανελλήνιο 
για το ύψος των δαπανών της 
προεκλογικής εκστρατείας των 
εκλογών του Ιουνίου φαίνεται πως 
δεν ήταν παρά μία οφθαλμαπάτη. 
Αυτό τουλάχιστον προκύπτει από 
τις δηλώσεις των βουλευτών και 
υποψηφίων βουλευτών, οι οποίες 
κατετέθησαν στο Προεδρείο της 
Βουλής. Τα ποσά που αναγράφο
νται στις κατατεθειμένες δηλώσεις 
«πολλώ απέχουν» από εκείνα που 
υπέθεταν οι έλληνες φορολογού
μενοι ότι ξόδεψαν οι αντιπρόσω
ποί τους για να κερδίσουν μία 
έδρα στη Βουλή.

Οι δηλώσεις αυτές είναι μόλις 
313, αντιπροσωπεύουν δηλαδή το 
1/4 περίπου του συνόλου των δη
λώσεων που θα έπρεπε ήδη να 
έχουν κατατεθεί, δεδομένου ότι 
έχει παρέλθει η σχετική προθε
σμία. Οι εκλεγέντες και μη επέδει- 
ξαν αμέλεια ως προς αυτή τους την 
υποχρέωση και ανάγκασαν το 
Προεδρείο της Βουλής να καταφύ- 
γει σε επανειλημμένες οχλήσεις, 
προκειμένου να συγκεντρώσει 
έστω και τις 313 δηλώσεις.

Αμέλεια επέδειξαν επίσης οι 
υποψήφιοι και ως προς την πα
ρουσίαση των δαπανών τους. Από 
εκείνους που τις κατέθεσαν, ελά
χιστοι παρέδωσαν πλήρη στοιχεία 
που να τις δικαιολογούν. Τα απα
ραίτητα παραστατικά (αποδείξεις 
πληρωμής, ιδιωτικά μισθώσεως 
εκλογικών κέντρων, γραμμάτια, 
τιμολόγια) σπανίζουν. Το 90% 
των δηλώσεων αποτελείται από 
μία και μοναδική σελίδα, στην 
οποία αναγράφεται το συνολικό 
ύψος της δαπάνης και ένας γενι
κός καταμερισμός των εξόδων. Το 
έγγραφο αυτό στο 50% των περι
πτώσεων είναι χειρόγραφο και δη 
κακογραμμένο. Σε μερικές από τις 
δηλώσεις σηιιειώνονται στοιχειώ
δεις παραλείψεις, όπως το μικρό 
όνομα του υποψηφίου ή η εκλογι
κή του περιφέρεια ή και ο υπολο
γισμός του συνόλου της δαπάνης 
(παρατίθενται απλώς ορισμένα 
ποσά).

Η κατανομή 
των δαπανών

Α Σ ΔΟΥΜΕ όμως ενδεικτι
κά πώς κατανέμονται οι 

δαπάνες των υποψηφίων βουλευ
τών στις προηγούμενες εκλογές. Ο 
κ. Δημ. Τσοβόλας δεν διέθεσε 
ούτε δραχμή παραπάνω από... ένα 
εκατομμύριο για τις εκλογικές του 
δαπάνες, αλλά ούτε και κανένα 
στοιχείο για να εξηγήσει πώς 
απορροφήθηκε αυτό το μοναδικό 
εκατομμύριο. Ο κ. I. Χαραλαμπό- 
πουλος επίσης δήλωσε ότι η προε
κλογική μάχη του στοίχισε 
1.936.850 δρχ. Ο κ. Δημ. Μαρού- 
δας αναφέρει ότι ξόδεψε 2.000.000 
δρχ. ακριβώς. «Περίπου» 900.000 
δρχ για δημοσιεύσεις, «περίπου»
10.000 δρχ. για τηλέφωνα, «περί
που» άλλες 10.000 δρχ. για φακέ
λους και «περίπου» 50.000 δρχ. 
για διάφορα άλλα έξοδα δήλωσε 
ότι ξόδεψε η κυρία Καλλιόπη 
Μπουρδάρα (της ΝΔ), ενώ προσ
θέτει ότι το έντυπο υλικό ήταν 
δωρεά και το γραφείο δικό της. 
Χωρίς να επιμένει στο «περίπου», 
η συνονόματή της κυρία Κ. 
Μπουρδάρα του ΠΑΣΟΚ δηλώνει 
ότι ξόδεψε 1.950.000 δρχ.

Ο κ. Γρηγ. Νιώτης της Β’ εκλο
γικής περιφέρειας Πειραιώς δη
λώνει σε ένα δακτυλογραφημένο 
μεν, «διάτρήτο» δε, χαρτί ότι η 
εκλογική εκστρατεία του κόστισε
1.819.000 δρχ. Αφού του στοίχισε 
τόσο λίγα, δεν μπορούσε τουλάχι
στον να δώσει κάτι παραπάνω για

να αντικαταστήσει τη χαλασμένη 
του γραφομηχανή; Ο κ. Δημ. 
Μπέης αναφέρει κάποια ποσά, 
ατάκτως ερριμμένα, τα οποία υπο
τίθεται ότι αντιπροσωπεύουν το 
ύψος της εκλογικής του δαπάνης 
και που, αν λάβουμε τον κόπο να 
τα προσθέσουμε, μας δίνουν το 
συνολικό αποτέλεσμα των
1.600.000 δραχμών. Ο κ. Αντ. 
Δροοογιάννης ξόδεψε 1.900.000 
δρχ. ενώ ο κ. Γιάννης Σκουλαρί- 
κης 1.857.938 δρχ. Ο κ. Νικήτας 
Κακλαμάνης, βουλευτής της ΝΔ 
στην Α’ Αθηνών, με το εκλογικό 
του κέντρο καταμεσής στην πλ. 
Συντάγματος, διέθεσε μόνον

1.597.323 δρχ. Η κυρία Ά ννα Συ- 
νοδινού διέθεσε και αυτή τρ τα
πεινό ποσόν τού 1.583.308 δρχ. 
(Φθηνή η Α’ Αθηνών τελικά!) Η 
κυρία Σύλβα Ακρίτα βεβαιώνει 
ότι οι εκλογικές της δαπάνες ανήλ- 
θαν στο ποσόν του 1.869.323 δρχ.

«Χθρ0Ξ»
εκατομμυρίων

Τ Η ΜΟΔΑ τού ενός με δύο 
εκατομμυρίων ακολούθησε 

και ο μουσουλμάνος βουλευτής κ. 
Αμέτ Σαδίκ, ο οποίος δηλώνει ότι 
ξόδεψε 1.400.000 δρχ. Ποσόν
1.373.000 δρχ. διέθεσε ο κ. Στ. 
Τουφεγγόπουλος του νομού Πέλ- 
λης. Ο κ. Ν. Μάμμωνας εκ Λαρί- 
σης ξόδεψε 1.580.000 δρχ., ο κ. 
Παπαστεψανάκις του Ηρακλείου 
Κρήτης δηλώνει ότι του στοίχισαν 
οι εκλογές 1.639.000 δρχ. Ο κ. 
Αλέξ. Παπαόόπουλος του ΠΑ
ΣΟΚ Θεσπρωτίας βεβαιώνει ότι οι 
δαπάνες που έκανε είναι «γύρω 
στο εκατομμύριο». Από τον κ. 
Σταμάτη Δημητρίου της Αιτω
λοακαρνανίας οι εκλογές απέσπα
σαν 1.320.000 δρχ. Από τον κ. 
Ευάγγ. Μπασιάτη της Βοιωτίας 
1.515.200 δρχ. Από τον κ. Χαρ. 
Παπαθανασίου της Φλώρινας
1.500.000 δρχ. Από τον κ. Γ. Παυ- 
λακάκη της Ξάνθης 1.440.000 δρχ. 
Από τον κ. Γιάννη Ααμπρόπουλο 
της Μεσσηνίας 1.200.00 δρχ. Επί
σης, 1.784.500 δρχ. δαπάνησε ο κ. 
Ν. Φαρμάκης από τη Λάρισα, 
1.350.000 δρχ. ο κ. Γ. Κοπαχτσής 
από την Καστοριά, 1.943.000 ο κ. 
Κ. Ποτήρης από την Κορινθία, 
1.590.000 δρχ. ο κ. Κυριάκος Γε- 
ροντόπουλος από τον Έβρο, 
1.446.000 ο κ. Ανέστης Λώρας από 
τα Ιωάννινα και 1.603.000 ο κ. 
θεόδ. Γεωργιάδης επίσης από τα 
Ιωάννινα. Και ο κ. Γιάννης Αδρα- 
κτάς όμως στη Β’ Αθηνών δεν 
ξόδεψε περισσότερα από 
1.928.310 δρχ.

Μόλις κάτι παραπάνω από δύο 
εκατομμύρια διέθεσαν οι: κ. Παύ
λος Μπακογιάννης (2.694.729 
δρχ.), κ. θαν. Τσούρας (2.353.021 
δρχ.), κ. Π. Σκανδαλάκης 
(2.200.000 δρχ.), κ. Γιάννης Αβέ- 
ρωφ στα Ιωάννινα (2.600.000 
δρχ.), κ. Στ. Ματζαπετάκης στο 
Ηράκλειο (2.480.000 δρχ.), κ. 
Βασ. Σωτηρόπουλος στην Αργολί
δα (2.114.668 δρχ.).

Από τον κανόνα ξέφυγε ο κ. 
Γεράσιμος Κουρής, που δήλωσε 
ότι ξόδεψε μόνον 178.000 δρχ. εκ

των οποίων οι 100.000 πληρώθη
καν για την κατασκευή βιογραφι- 
κών εντύπων στην εταιρεία <ΆΕ 
Γερ. Κουρής».

Λ ΙΓΟΤΕΡΑ του ενός εκατομ
μυρίου διέθεσαν -  σύμφωνα 

πάντα με τις δηλώσεις τους -  και 
οι: κ. Γ. Μωραΐτης (383.000 δρχ.), 
κ. Πέτρος Βάλβης στις Κυκλάδες 
(700.000 δρχ.), κ. Απόστ. Φοειιά- 
δης στον Έβρο (350.000 δρχ.), κ. 
Βασ. Γερανίδης στη Β’ Θεσ/νίκης 
(890.000 δρχ.), κυρία Μαρία Αρ- 
σένη στην Πιερία (879.000 δρχ.), 
κ. Γιάννης Φλώρος στη Λάρισα 
(6%.000 δρχ.), κ. Βασ. Γιαννού- 
λης στη Θεσπρωτία (751.000

δρχ.), κ. Ν. Αεβογιάννης στις Κυ
κλάδες (412.500 δρχ.), κ. Φίλ. 
Πετσάλνικος (870.000 δρχ.), κ. 
Κωνστ. Σκανδαλίδης στη Δωδε
κάνησο (460.000 δρχ.). Ο κ. Αεων. 
Κωστάλας που δηλώνει ότι ξόδεψε 
στη Χίο 520.000 δρχ., στην κατα
κλείδα της επιστολής του προς τον 
Πρόεδρο της Βουλής αναφέρει: 
«Εύχομαι καλή επιτυχία στο έργο 
σας, επ ’ ωφελεία της πατρίδος».

Με τέτοιο πνεύμα οικονομίας που 
διέπει τον ίδιο και τους ομοίους 
του είναι τουλάχιστον εγγυημένη η 
ωφέλεια της πατρίδος.

Το μικρότερο ποσόν που δηλώ
θηκε ήταν εκείνο του κ. Περικλή 
Σάλμα, εξ Αστυπάλαιας, ο οποίος 
ξόδεψε συνολικά 100.000 δρχ. 
(20.000 δρχ. για παράβολα και 
80*000 δρχ. για τυπογραφική ερ
γασία).

Οσα λέγονταν για τις δαπάνες 
του κ. Λάζαρου Ευφραίμογλου
στον προεκλογικό του αγώνα ήταν 
ασύστολες υπερβολές. Μόνο 
12.353.652 δρχ. διέθεσε, πράγμα 
που του εξασφαλίζει τη δεύτερη 
και όχι την πρώτη θέση -  όπως 
όλοι νομίζαμε -  σε ύψος εκλογι
κών δαπανών. Την πρώτη θέση, 
αντιθέτως, καταλαμβάνει ο κ. Ση
μίτης, που δηλώνει δαπάνες 
12.495.799 δρχ.

Δεν δηλώνουν 
πού τα ξόδεψαν

Α ΛΛΟΙ υποψήφιοι, παρ’ ότι 
αναφέρουν στις δηλώσεις 

τους ότι ξόδεψαν ποσά άνω των 
πέντε εκατομμυρίων, δεν θεώρη
σαν αναγκαίο να δηλώσουν πού τα 
ξόδεψαν. Ο κ. Τσοχατζόπουλος, 
για παράδειγμα, που δηλώνει ότι 
ξόδεψε 10.316.658 δρχ., παρέδωσε 
απλώς ένα έντυπο με τη συνολική 
δαπάνη, και μάλιστα εκπρόθεσμα 
(στις 12 Σεπτεμβρίου). Ο κ. Σωτ. 
Κούβελας, επίσης, δήλωσε χειρο- 
γράφως ότι ξόδεψε 7.800.000 δρχ. 
και μάλιστα κατά προσέγγιση. Ο 
πρωθυπουργός κ. Τζ. Τζαννετά- 
κης είχε δαπάνες ύψους 5.591.149 
δρχ. τις οποίες απερρύφησαν το 
πολιτικό του γραφείο και τα δύο 
εκλογικά του κέντρα, αλλά και 
αυτός δεν θεώρησε απαραίτητο να 
συμπεριλάβει στη δήλωσή του πα
ραστατικά. Ο κ. Κίμ. Κουλούρης 
υπολόγισε ότι ξόδεψε 6.000.000 
δρχ. εκ των οποίων αποδίδει 3,5 
εκατομμύρια σε δαπάνες έντυπου 
υλικού, 1,5 εκατομμύριο στις δα
πάνες των δύο εκλογικών κέντρων

του και ένα εκατομμύριο σε λοιπά 
έξοδα.

Ο κ. Ανδρ. Ανδριανόπουλος
φέρεται ότι δαπάνησε 6.227.082 
δρχ., ο κ. Βασ. Σαραντίτης 
4.840.248 δρχ., ο Ευάγγ. Κουλου- 
μπής στην Α’ Αθηνών 4.438.141 
δρχ., ο κ. Διον. Μπεχράκης στη Β’ 
Αθηνών 4.471.583 δρχ., ο κ. Νικ. 
Ακριτίδης στην Α’ Θεσ/νίκης
3.950.000 δρχ., ο κ. Μιχ. Λιάπης 
7.321.366 δρχ., ο κ. Αθαν. Κανελ- 
λόπουλος στην Ηλεία 5.103.895 
δρχ., ο κ. Βασ. Κεδίκογλου
3.175.000 δρχ., ο κ. Στ. Τζουμά- 
κας 6.882.659 δρχ., ο κ. Βασ. 
Κοντογιαννόπουλος 5.054.200 
δρχ., η κυρία Βιργινία Τσουδερού 
7.261.695 δρχ., ο κ. Κωνστ. Καρα
μανλής στην Α’ Θεσ/νίκης 
7.591.511 δρχ., ο κ. Μιλτιάδης 
Έβερτ 5.329.764 δρχ.

I ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ του «Συ
νασπισμού» δήλωσαν άπα- 

ντες ότι δεν ξόδεψαν δεκάρα για 
τις εκλογικές τους δαπάνες και 
αυτό ακριβώς επειδή είναι βου
λευτές του «Συνασπισμού»! Κα- 
τήρτισαν ως κόμμα -  και όχι ως 
βουλευτές -  ένα κοινό έντυπο που 
δηλώνει ότι δεν έχουν να δηλώ
σουν καμία δαπάνη γιατί «ως βου
λευτές του Συνασπισμού της Α ρι
στερός και της Προόδου» τέτοιες 
δαπάνες δεν έκαναν! Άραγε, ως 
μεμονωμένοι υποψήφιοι δεν πλή
ρωσαν ούτε καν τα παράβολα 
υποψηφιότητας ή εκείνα της βου
λευτικής συνταξιοδότησης;

Πρωτότυπες
απόψειβ

★  Το παράλογο των δαπανών 
επικαλείται ως γενική γραμμή (και 
ως άδεια ταμεία) και η ΔΗΑΝΑ, 
της οποίας τη θέση εκφράζει αντι
προσωπευτικότατα ο κ. Γ. Διακό- 
πουλος που διατείνεται ότι ξόδεψε 
μόνον 150.000 δρχ. για έντυπα και
138.000 δρχ. «για φιλοδωρήματα 
άνευ αποδείξεων στα παιδιά που 
βοήθησαν στη διάδοση των εντύ
πων». Ο κ. Διακόπουλος προσθέ
τει ότι άλλα έξοδα για γραφεία, 
εκλογικά κέντρα κ.λπ., δεν έκανε 
διότι τα θεωρεί απαράδεκτα. Ο 
αρχηγός της ΔΗΑΝΑ κ. Κ. Στε- 
φανόπουλος δηλώνει επίσης ότι 
δεν έκανε ο ίδιος καμία απολύτως 
εκλογική δαπάνη, γιατί τις δαπά
νες ανέλαβε εξ ολοκλήρου το κόμ
μα του.

Αλλη πρωτότυπη άποψη για τις 
εκλογικές δαπάνες εκφράζουν οι 
βουλευτές της ΔΗΑΝΑ κκ. Γερά- 
κης και Τραυλός, οι οποίοι ως 
υποψήφιοι βουλευτές Κεφαλλη
νίας ξόδεψαν από κοινού
1.033.000 δρχ. και έκαναν κοινή 
δήλωση. Προφανώς, έδωσαν δου
λειά για το σπίτι στις υπηρεσίες 
του Προεδρείου της Βουλής, που 
θα πρέπει να κάνουν τη διαίρεση 
διά του δύο για να βρουν πόσα 
ξόδεψε έκαστος των «διδύμων» 
υποψηφίων.

Καμία δαπάνη δεν είχαν οι υπο
ψήφιοι βουλευτές Επικράτειας 
και με την ιδιότητά τους αυτήν 
απαλλάσσονται στις δηλώσεις 
τους από την κατάθεση της κατα- 
στάσεως δαπανών. Εξαίρεση απο
τελεί ο κ. Γιάννης Αλευράς ο 
οποίος, παρ’ ότι βουλευτής Επι
κράτειας, δήλωσε ότι ξόδεψε 
1.796.632 δρχ. για την προεκλογι
κή εκστρατεία.

Σ ΥΜΠΕΡΑΣΜΑ: Οι εκλογές 
είναι πάμφθηνες. Με μερι

κές εκατοντάδες χιλιάδες δραχμές 
μπορεί ένας υποψήφιος να ενοι
κιάσει εκλογικό κέντρα, να γεμίσει 
το λεκανοπέδιο με αφίσες και τους 
δρόμους με φέιγ-βολάν για ένα 
μήνα! Κατά τα λοιπά, η κάθαρση 
βρίσκεται στα σωστά χέρια!

Από τις-κατά νόμον -  δηλώσεις των 
υποψηφίων βουλευτών στο προεδρείο της 

Βουλής προκύπτει ότι η προεκλογική 
εκστρατεία είνα ι... πάμφθηνη. Π οιος λέει 

αλήθεια, ποιος ψέματα; Πάντως η κάθαρση 
προχωρεί

Οΐ 2 ΠΡΕΣΒΕΙΣ
και οι Βάσεις

Τ ο υ  ΓΙΑΝΝΗ ΚΑΡΤΑΛΗ

Κ ΑΛΩ Σ σας βρήκαμε». Με τη φράση αυτή, ειπωμένη ( 
άπταιστα ελληνικά, έφθασε την περασμένη εβδομάί 

στην Αθήνα ο νέος αμερικανός πρεσβευτής κ. Μάικλ Σωτήρχι 
«πολύ υπερήφανος», όπως ο ίδιος είπε, για την ελληνική καταγοη 
του. Περίπου ταυτόχρονα έφθανε στην Ουάσιγκτον ο νέος έλληνι 
πρεσβευτής κ. Χρ. Ζαχαράκης. Μένει τώρα να αρχίσουν και οι δί 
τη δουλειά τους, που ασφαλώς θα είναι αρκετή, καθώς αμέσο 
μετά τις εκλογές ξεπαγώνουν τα δύο μεγάλα θέματα που επηρει 
ζουν άμεσα τις ελληνοαμερικανικές σχέσεις: οι διαπραγματεύσε 
για τις βάσεις και η υπόθεση Ρασίντ.

Για τα θέματα αυτά, τα οποία η προηγούμενη κυβέρνηση εί] 
καταφέρει με πολλή μαεστρία να τα κρατήσει έξω από ττ 
προεκλογική διαμάχη, έχει αναπτυχθεί τελευταία μεγάλη φημολι 
για και δεν αποκλείεται τη φορά αυτή να βρεθούν στη δίνη τι 
προεκλογικής εκστρατείας, κυρίως επειδή ο πρόεδρος της ΝΔ κ. I 
Μητσοτάκης έχει δηλώσει ξεκάθαρα ότι αν γίνει πρωθυπουργός θ 
υπογράψει τη συμφωνία για τις βάσεις μέσα σε τρεις μήνες και ό 
θα παραδώσει τον Ρασίντ στις Ηνωμένες Πολιτείες, ενώ 
πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κ. Α. Παπανδρέου ομιλεί ήδη για εθνικοί 
κινδύνους.

Α ΠΟ ΤΟ ΣΗΜΕΙΟ όμως αυτό έως τα όσα γράφονται τ 
ημέρες αυτές -  ότι δηλαδή ο κ. Ζαχαράκης έχει ήδη αρχίσ 

στην Ουάσιγκτον (ενώ ακόμη δεν έφθασε εκεί καλά-καλά) μυστικί 
συνεννοήσεις με τους Αμερικανούς για την όσο το δυνατέ 
ταχύτερη σύναψη της συμφωνίας για τις βάσεις -  υπάρχει μεγάλ 
απόσταση. Θα ήταν αδιανόητο ο πρεσβευτής που εκπροσωπεί μι 
κυβέρνηση που έχει παγώσει το θέμα να διαπραγματεύεται πίσ 
από την πλάτη της. Πόσο μάλλον που ο κ. Ζαχαράκης γνωρίζ 
πολύ καλά ότι οι διαπραγματεύσεις αυτές -  αν υπάρχει η σχετι? 
πολιτική βούληση από την κυβέρνηση που θα προκόψει από τ 
ερχόμενες εκλογές -  θα προχωρήσουν πολύ γρήγορα.

Αλλωστε ο κ. Ζαχαράκης δεν έχει ακόμη καμία ιδιότητα για ν 
διαπραγματεθεί, δεδομένου ότι ακόμη και τα αντίγραφα τω 
διαπιστευτηρίων του δεν θα τα δώσει παρά την ερχόμενη Πέμπτη 
Παρασκευή. Τα διαπιστευτήριά του θα επιδώσει στον Λευκό Οίκ 
τον ερχόμενο μήνα, οπότε και θα μπορεί να έχει επίσημες επαφέι

Ο κ. ΖΑΧΑΡΑΚΗΣ, που ήταν επικεφαλής της ελληνικέ 
αντιπροσωπείας στους 17 γύρους των διαπραγματεύσεω 

που πραγματοποιήθηκαν έως τον περασμένο Μάιο, γνωρίζι 
επίσης ότι και η προηγούμενη κυβέρνηση είχε σκοπό να υπογράψι 
τη συμφωνία, αλλά απλώς δεν ήθελε η υπογραφή αυτή να γίνι 
προεκλογικά, ώστε το ΠΑΣΟΚ να μην απολέσει τις ψήφους τω 
αριστερών ψηφοφόρων. Για τον λόγο αυτόν είχε λάβει εντολή ν 
«τρενάρει» τις σχετικές διαπραγματεύσεις ώστε να μην υπάρξι 
συμφωνία προεκλογικά.

Αυτό σημαίνει ότι είτε υπάρξει κυβέρνηση ΝΔ μετά τις εκλογε 
είτε υπάρξει κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, η συμφωνία θα υπογραφεί. 1 
μόνη διαφορά είναι ότι το ΠΑΣΟΚ επιμένει στην πλήρη κατάργτ 
ση της βάσεως του Ελληνικού, ενώ η ΝΔ δέχεται οι λειτουργίες ττ 
βάσεως αυτής να μεταφερθούν αλλού. Και στις δύο περιπτώσει 
όμως θα πρέπει να λυθεί το πρόβλημα της διάρκειας της συμφα 
νιας, στο οποίο οι δύο πλευρές δεν έχουν ακόμη συμφωνήσει. 1 
Ουάσιγκτον επιμένει η συμφωνία να έχει δωδεκαετή (!) ισχύ, ενώ 
Αθήνα έχει καταστήσει σαφές ότι δεν θα δεχθεί χρονική διάρκει 
μικρότερη από πέντε χρόνια.

Π ΕΡΙΠΤΩΣΗ να μην υπογραφεί η συμφωνία υπάρχει προφο 
νώς μόνον εάν δεν σχηματισθεί αυτοδύναμη κυβέρνηση τη 

ΝΔ ή του ΠΑΣΟΚ και τα δύο μεγάλα κόμματα υποχρεωθούν ν 
συνεργασθούν με τον «Συνασπισμό», ο οποίος είναι ο μόνος πο 
έχει δηλώσει ξεκάθαρα ότι δεν θέλει νέα συμφωνία για τις βάσεκ 
Ένα τέτοιο ενδεχόμενο είναι άλλωστε πολύ πιθανόν και αυτό είν 
που ουσιαστικά ανησυχεί τους Αμερικανούς. Στην Ουάσιγν 
φοβούνται ότι τα αποτελέσματα των προσεχών εκλογών 
κινηθούν και πάλι στα ίδια επίπεδα που κινήθηκαν τον Τ 
γεγονός που θα έχει αρνητικές επιπτώσεις στο θέμα των 1 

Τον Ιούνιο, μπορεί να βρέθηκε η λύση του παγώμαι 
διαπραγματεύσεων, αλλά αυτό δεν μπορεί να επαναλης 
ερχόμενο Νοέμβριο, δεδομένου ότι θα πρέπει μέχρι τέλ 
έτους να έχουν εγκριθεί τα κονδύλια για την απομάκρυ 
βάσεων έως τον ερχόμενο Μάιο, όπως προβλέπει η συμφω.
1983. Πολύ σωστά επισήμανε ο κ. Παπανδρέου, μιλώντας ο. 
Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΠΑΣΟΚ, ότι «έχουν παγώσει < 
συνομιλίες, αλλά ο χρόνος δεν παγώνει», μόνο που φέρει και 
ίδιος ευθύνη γιατί η συμφωνία δεν υπεγράφη πριν από τις εκλογέ- 
οπότε βέβαια δεν θα δινόταν η ευκαιρία για το σημερινό πάγωμ 
των διαπραγματεύσεων.

Τ ΗΝ ΠΕΡΙΟΔΟ αυτήν, η Ουάσιγκτον τηρεί στάση αναμονί 
απέναντι στην Αθήνα, γεγονός που είχε την ευκαιρία ν 

διαπιστώσει ο αναπληρωτής υπουργός Εξωτερικών κ. Γ. Παποι 
λιας κατά τη διήμερη παραμονή του εκεί, την περασμένη εβδομάδι 
Οι συνομιλητές του κ. Παπούλια έδειξαν ενδιαφέρον για ττ 
αναθέρμανση των σχέσεων με την Ελλάδα, απέφυγαν όμως \ 
αναφερθούν σε συγκεκριμένες προοπτικές με δεδομένη τη ρευστι 
τητα των ελληνικών εσωτερικών πολιτικών εξελίξεων. Ο : 
Παπούλιας επέμεινε ιδιαίτερα στη διατήρηση της αναλογίας 7 πρ< 
10, πράγμα το Όποιον τελικά επετεύχθη και εφέτος.

Η Ουάσιγκτον ενδιαφέρεται ιδιαίτερα για την τύχη του Παλα 
στινίου Ρασίντ. Για το πάγωμα της υποθέσεως αυτής δεν ευθύνετι 
μόνον η σημερινή κυβέρνηση, αλλά και ο κ. Παπανδρέου, διότι κι 
στο θέμα αυτό ανέβαλε την απόφασή του για μετά τις εκλογέ 
παραμερίζοντας έτσι τις έντονες πιέσεις που άσκησε η αμερικανιι 
πλευρά στην ελληνική κυβέρνηση για την έκδοσή του στις Ηνωμ 
νες Πολιτείες, θεωρώντας μάλιστα το θέμα αυτό ως το κορυφα 
στις ελληνοαμερικανικές σχέσεις.


